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Húszmillió tégla 
szegedi gyárból 

Átszervezték a Téglaipari Vállalatot 

Losonczi Pál 
látogatása 

Változás történt Csongrád 
megye, Szeged téglaiparában: 
az ÉVM megszüntette a 
Csongrád—Bács megyei Tég-
laipari Vállalatot — amely-
nek Szegeden volt a köz-
pontja — és üzemeit a Bé-
kés megyei Téglaipari Vál-
lalathoz csatolta. Az átszer-
vezést elsősorban gazdasági 
okok indokolták. A régi szer-
vezetben a Csongrádban és 
Bácsban dolgozó gyárak nem 
voltak képesek annyi nyere-
séget elérni, hogy abból szá-
mottevő korszerűsítésre fu-
totta volna. A múlt évi nye-
reség is mindössze 10 mill ió 
forint volt. Sajnos, a régi 
vállalat legnagyobb vállalko-
zása, a szentesi beruházás, 
amely 190 millió forintos 
költséget emésztett fel, eddig 
nagyon rosszul sikerült. Sem 
a próbaüzemben, sem azután 
nem tudott a szentesi üzem 
eleget tenni terveinek. A ta-
valyi 7 millió darabos tégla-
termelésnek több mint 80 
százaléka csak harmad és 
negyed osztályúra sikeredett, a 
téglák nagyrésze selejt volt. 
A veszteségeket a többi 9 
üzem nem volt képes ellen-
súlyozni. 

A iobb feltételek biztosítá-
sa erdekében került sor az 
összevonásra. A Csongrádban 
es Szegeden működő tégla-
gyárakat — azzal, hogy to-
vábbra is önálló elszámolás-
sal dolgoznak —, csatolták 
a Békés megyei nagyválla-

Losonczi Pál, az Elnöki 
Tanács elnöke hétfőn kétna-
pos látogatásra Bács-Kiskun 
megyébe érkezett. Fogadá-
sára a megyehatáron megje-
lent, és útján elkísérte dr. 
Romány Pál, a Bács-Kiskun 
megyei pártbizottság első 
titkára és dr. Gajdócsi Ist-
ván, a megyei tanács elnöke. 

Losonczi Pál a megye ve-
zetőinek társaságában első-
ként az Országos Vízügyi 
Hivatal vízgépészeti vállala-
tát kereste fel, Lajosmizsén. 
A 3. számú gyáregység ud-
varán Vajda József, a Víz-
gazdálkodási Tröszt vezér-
igazgatója, a vállalat és a 
gyár vezetői fogadták az El-
nöki Tanács elnökét, s be is 
mutatták neki a készülő ter-
mékeket. Köztük a 200 köb-
méter űrtartalmú óriási 
hidroglóbuszokat. Köszön-

Készül a középfalazó blokk az l-es szánni téglagyárban 

Sőt. az l-es számú üzem kor- önálló gazdálkodó egységként 
lathoz, amelynek termelese s z e r ű berendezésein az idén működik mi id 
mintegy háromszorosa, nyere- j 6 ezel- köbméter középfala- • J ., „ 
sege pedig tízszerese volt z ó blokkot készítenek, 60 Szeged másik, 2. szamu 
1972-ben, mint a szegedi százalékkal többet, mint ta- teglagyaraban a nverstegla-
központú vállalaté. Az át- valy. Mintegy 20 millió da- készítés egyelőre még szüne-
szervezés a fizikai álloma- r a b kisméretű téglának tel, hiszen az időjárás nem 
uyu dolgozokat nem érintet- megfeleló B—29-es elemet k e d v e / a z a l a D a n v a „ bánvá-
te. szamukra az üzemi telje- gyártanak, égetnek az alagút- 7,1- t ^ f ? 1 
sítményektöl függően, egy- kemencékben, kétmillióval s a a t n a k > a teglavetesnek. Rt 
két heti keresetüknek megfe- többet, mint 1972 ben. Arra a karbantartást, a rendsze-
lelő összeget fizettek ki nye- jS felkészülnek, hogy a gyár res évi javításokat végzik, 

k ^ m ^ f e t e s z i a t t ó k ^ S m e ü e t t i r a k ° d Ó t é r e n m i n d i g mint a szezon kezdetét váró 
dolgozóját az l-es sSimú sze- l e g y e n a n n y i tégPd- amennyi öolgozojat az l-es szamu sze- a v á r a ü a n megrendelőknek 

szóregi téglagyárban. 

,.nehéz" területen is, mini a 
lakásépítés. Minden lehető-
ség megvan az előző tervidő-
szakhoz képest felemelt 
program teljesítésére, a 
20 000 lakas felépítésére 1975-
ig-

Szóba kerültek a belpoli-
tikai élet időszerű kérdései 
is. Losonczi Pál a most zajló 
tanácstagi jelölő gyűlések 
megyebeli tapasztalatairól 
kért részletesebb tájékozta-
tást. Dr. Greiner József, a 
megyei pártbizottság titkára 
és Farkas József, a megyei 
népfrontbizottság titkára el-
mondták, hogy a jelölő gyű-
lések nagy részét már meg-
tartották. 

Ezt követően a Kertészeti 
Egyetem kecskeméti főisko-
lai karának nemrég elkészült 
ú j oktatási épületébe látó-

tötték a vendéget a Sütött Losonczi Pál. Dr. So-

„Petöfi Sándor" és „Jóre- m°® A n , d r a s : . egyetem 
ménység" szocialista brigád- köszöntötte. majd 
jainak vezetői, Nyilas Fe- d r" , F l h u s z I s t™ n- a , f o l s k o " 
renc és Dékány Kálmán, J * k a r ' ^ a t o j a elmondta, 
, , . , . , . hogy 1971 őszétől működik az 

akiknek keresere Losonczi i s k o , a f ő i s k o l a i karként, s 

Pál beírta nevet a brigád- Mentég 335 hallgatója van, 

naplókba. a k i k kertész üzemmérnökök 

Ezután a vállalat központi lesznek maid négy szakmá-

épületében a négy gyáregy- ban: a gyümölcs-, a szőlő-, 

seggel rendelkező, 1972-ben a zöldség és a disznövény-

218 millió forint termelési termesztésben, szerelmek 

értéket előállító vállalat fej- diplomát a végzősök 

lődéséröl, terveiről folytat-

tak eszmecserét. mmmmmmm^mmmmmmmmmmm 

Losonczi Pál programja 

Kecskeméten folytatódott, 

ahol találkozott Bács-Kiskun 

megye párt.-. állami és 

népfrontbizottsági vezetőivél. 

A megbeszélésen dr. Rom-

hány Pál, a megyei pártbi-

zottság első titkara többek 

között elmondta: Bécs-Kis-

kun megye fejlődése — at 

problémák ellenére — dina-

mikus. A megye teljesítette 

a negyedik ötéves terv idő-

arányos részét, még az olyan 

Magyar-
szovjet 
együtt-

működés 
Befejeződött Budapesten, a 

Nehézipari Minisztériumban 
a magyar—szovjet kőolajfel-
dolgozó-ipari és petrolkémia) 
gazdasági és műszaki-tudo-
mányos együttműködési ál-
landó munkabizottság 5. ülé-
se. A tárgyaló magyar de-
legációt Gór Nagy Sándor 
nehézipari miniszterhelyet-
tes, a szovjet küldöttséget N. 
I. Szorokin kőolajfeldolgozó-
ipari és petrolkémiai minisz-
terhelyettes vezette. Tárgya-
lásaikon megállapították, 
hogy a két minisztérium kö-
zötti együttműködésnek to-
vábbi lehetőségei vannak. 
Ennek jegyében előkészítet-
ték a gumiipari, a kaucsuk-
ipari és a petrolkémiai 
egyezményeket az 1967—80-
as évek időszakára. Az állan-
dó munkabizottság 5. ülésén 
Gór Nagy Sándor és N. 1. 
Szorokin aláírta a szintetikus 
zsíralkoholok gyártásának 
szakosításáról és e munká-
val kapcsolatos kooperációról 
szóló egyezményt. 

A szovjet delegáció meglá-
togatta az Országos Gumi-
ipari Vállalat szegedi Emer-
gé, a budapesti Cordatic 
gyáregységét, valamint a 
Dunai Kőolajipari Vállalatot. 
A küldöttség elutazott ho 
zankböl. (MTI) 

Régi iskola 
f • 

uj nev 
Névadtn-a szőtt a meghívó. 

Űttörőruhás kisdiákok.' ün-
neplőbe öltözött szülők, fej-
kendős nénik, kalapos bá-
csik töltötték meg a székso-

gedi gyárban helyezték el. k e l \zt Wván ák elérn? 
amelynek vezetője Csadony ^ ^ t ^ozzon ü ^ 
Gyula, f vallalat volt gaz- kocsival az l-es számú gyár-
gatoja lett. Negyven alkal- ^ U g y a n c s a k M á t s z ~ v e . 
mazottat reszben a szore^i, K B h e 2 ° ^ t í > a l . ^ Ü 2 e m f e j_ 

S S S T E E S Í , l e s z t é s i Programja: a régóta rak hoz irányítottak át, rész-
ben pedig más szegedi válla-
latoknál. üzemeknél helyez-
tek el. A Deák Ferenc utcai 
vállalati központ irodáit pe-
dig átadták a szegedi tanács 
első kerületi hivatalának. 

Vajon az átszervezések 
nem okoztak-e zavart — ha 
csak átmenetileg is — a ter-

anyagi erőforrások hiányá-
ban veszteglő központi gép-
műhely építését újra elkez-
dig, s még az idén befeje-
zik. A tervek szerint a nagy-
vállalat számára itt, Szege-
den. a központi gépműhely-
ben készülnek majd külön-
féle téglaipari alkatrészek, 

melésben? Csadony Gyula, valamint a tíz közelebbi tég-
a legnagyobb Csongrád me-
gyei gyár, a Szeged l-es ve-
zetője elmondta, hogy a vál-
tozások semmiképpen sem 
érződhetnek a termelésben. 

lagyár számára végeznek ja-

vításokat, karbantartásokat. 

A későbbiekben, teljes felé-

pülése után, a gépműhely is 

Csak Benedekkel 
érkezik a meleg 

A veseátültetés 
kérdéseiről Sajtótájékozlaló 

A veseatültetessel kapcso- veséjét. A műtét technikai- amelyet a szervezet is beto-
latos kérdésekről tartott saj- lag jól sikerült. A be- gadott: hirtelen meghalt. 
tótájékoztatót hétfőn az ültetett vese fokozatosan . . ... ' 
Egészségügyi Minisztérium- működni kezdett, és február . Kapcsolatban a t a j e _ 
ban dr. Acz.él György cso- 15-től már abbahagyhatták , hangsúlyozta: a 
portfőnök. Egyebek közt el- az évek óta tartó múveseke-  k e Z d e i l ^"telenseg, zUetve 
mondotta: az első veseátül- zelést. A szervezet befogad-
tetest ez év januar 18-án vé- ta az idegen vesét, kilökődé-
gezték el a szegedi 1. sz. Se- si tünetek nem mutatkoztak. 
bészeti Klinikán. Egy 21 éves Mindezek alapján jogos volt 

félsiker természetesen nem 
jelenti azt, hogy ez a mun-
ka leáll. Szeged és Miskolc 
kész további átültetésekre, 

Sándor és József kicsit 
üres zsákkal érkezett, ezért a 
Meteorológiai Intézet távelő-
rejelző osztálya szerint Be-
nedekre hárul a feladat, 
hogy társai mulasztását meg-
szüntesse. Vasárnap az év-
szaknak megfelelően alakult 
a hőmérseklet. de hétfőn es-
te és kedden a lehűlés kö-
vetkeztében még fagy is le-
hetséges Szerdától — Bene-

dek napjától — várhatóan 
fokozatosan felmelegszik az 
idő, megszűnik a fagyveszély. 
Erre a napra esik a meteoro-
lógiai tavasz kezdete is. 

Egyébként az elmúlt 20 év-
ben nem váltak be a három 
tavaszhozóhoz fűzött jó időt 
váró remények, többnyire a 
sok évi átlag alatt maradt a 
hőmérő higanyszála Sándor, 
József és Benedek napján-
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nő élő édesanyjának vesejet a remény, hogy az átültetés J * 
kapta. A műtét technikailag tartós eredménnyel jár. Saj- ' " ' " ' 
jól sikerült, de néhány nap nos, nem így történt. A be-
mulva kilöködési tünetek tegnek február 23-án bal oi-
mutatkoztak. ezért a beülte- dali, majd 26-án jobb oldali 
tett vesét el kellett távolíta- tüdőgyulladása keletkezett. A 
ni. A beteg jól van, továbbra heveny betegség megfelelő "főútién 
is művesekezelésben része- gyógykezelés hatására ugyan s o e 0 e n 

sül. kielegítően gyógyulásnak in-
Ugyancsak a központi dult, de március 2-án — az 

program keretében január akkor már jó közérzetű be- hozzanak. 
31-én Miskolcon először ke- teg — agyvérzés következte- h meghívott szakemberek 
rult sor olyan átültetésre, ben, minden orvosi erőfeszí- válaszaikban elmondották azt 
amelyet egy elhunyt veséjé- tés ellenére meghalt. A bon- . , ...... , , 
vei végeztek. A 35 éves Sza- colás alapján megállapitot- IS' n o R y ^ átültetés nem 
bó Bálintnak — aki ötéves ták, hogy az új vese kifő- minden vesebeteg esetében 
kora óta egyre rosszabbodó, gástalanul beépült a szerve- alkalmazható. Még az alkal-
idült vesebetegségben szen- zetbe. Ennek ellenére az mosnak ítélteknél is nagy a 
vedett — Miskolcon január évek óta érkárosodásban , . . . , 
31-én éjszaka beültették egy is szenvedő beteg a sikeres  t M C k a z a t-  a lelenleg, nemcet-
baleset folytán meghalt, átültetés *tán; az egyre job- **>zi tapasztalatok szerint kö-

-egyébkéní egészséges ember bnm m&ákttí éj *enécv/ — * scérzeéátz OHPé* 

hez közeledik a felkészülés. 
Az Egészségügyi Minisztéri-
um és a munkában részt ve-
vő valamennyi rntésmény ó* 
egészségügyi dolgozo min-
lent elkövet, hogy még ez ev 

minél több 
újabb átültetésre kerüljön 
sor, és azok tartós eredményt 

nokat. Az emelvényen a-ven-
degek, Szántó Tivadar, a vá-
rosi pártbizottság munkatár-
sa, Kovács József, a városi 
tanács művelődésügyi osz-
tályának vezetője, a Hazafias 
Népfront, az ifjúsági és tö-
megszervezetek képviselői. 

Az iskola irodalmi színpada 
adott rövid műsort, majd 
Kovács Lászó igazgató emel-
kedett szólásra. Beszélt a 
tanintézet múltjáról, felsza-
badulás előtti helyzetéről, a 
telepen élő emberek életéről, 
sorsáról, az úttörőcsapat tör-
ténetéről. Az egykor aprócs-
ka iskolában ma 280 diák 
tanul tíz osztályban. Beszé-
de végén bejelentette: a Pe-
tiőfitelepi I. számú általános 
iskola a mai napon Petőfi 
Sándor nevét veszi fel! Taps 
köszöntötte az igazgató sza-
vait, majd az irodalmi szín-
pad tagjai Petőfi életét ele-
venítették fel. A névadó ün-
nepség befejezéseként a ven-
dégek megtekintették azt a 
kiállítást, amely az iskola 
tanulóinak életét mutatja be. 
Megsárgult fényképek a 
múltból, a régi diákévekből, 
az úttörőcsapat megalakulá-
sáról. Érmek, oklevelek ' ser 
legek, melyekel a tanulók 
szereztek tanulmányi verse-
nyeken, vetélkedőkön, sport-
pályákon. Külön fejezete volt 
a kis bemutatónak a Petófi 
Sándorról összegyűjtött em-
léktárgyak. továbbá nagy 
költőnk különböző kötetei-
nek kiállítása. 

A hangulatos kis ünnepség 
egyetlen szépséghibája volt, 
hogy a Petőfi-dombormú le-
leplezése — elmaradt. A ki-
vitelező nem készült el a 
szoborral. így a Petőfi álta-
lános iskola csak utólag kap-
hatja meg névadója relief-

ljé>. 
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